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 مجوز پخش دیدار ایران و پرتغال 
در ورزشگاه آزادی صادر شد

مدیر مجموعه ورزشی آزادی گفت: مجوزهای لازم برای روز دوشنبه صادر شده است و برای پخش دیدار ایران-پرتغال مشکلی نداریم. به گزارش همشهری آنلاین، ناصر 
محمودی فر پیش از این درباره پخش بازی ایران اسپانیا در ورزشگاه آزادی گفته بود: نزدیک به ۲۰ هزار نفر از مردم در ورزشگاه آزادی حضور داشتند و مشکلی وجود نداشت. 
دیدار تیم ملی ایران و تیم ملی پرتغال آخرین بازی از مرحله اول گروهی این تیم است که ساعت ۲۲:۳۰ دوشنبه برگزار می شود.

...خبر
»مأمور بدرقه« متهم از کلانتری ها حذف 

می شود

 

رئیس پلیس پیشگیری ناجا از برنامه ریزی برای حذف 
بدرقه فیزیکی متهمان توسط مأموران به محاکم قضایی 
خبر داد و ابراز امیدواری کرد که با تامین منابع و امکانات 
این طرح زودتر اجرایی شود. سردار محمد شرفی درباره 
اقدامات در دست انجام پلیس پیشگیری ناجا اظهارکرد: 
یکی از برنامه های آینده  ما بحث پیشگیری از بدرقه فیزیکی 
متهم به محاکم قضایی است. وی در توضیح بیشتر این طرح 
گفت: یکی از جلوه های نامطلوب مأموریت پلیس این است 
که هر روز از ساعت 8 صبح به بعد تعدادی از شهروندان با 
دست بند و مأمور به سمت محاکم قضایی منتقل می شوند 
که این موضوع ظاهر خوبی ندارد و علاوه بر این که نیروی 
انسانی زیادی را نیز از کلانتری ها طلب می کند، ممکن 
است حقوق برخی از شهروندان نیز در این خصوص تضییع 
شود. رئیس پلیس پیشگیری ناجا افزود: درهمین زمینه 
طرحی را پیشنهاد کردیم و در حال بررسی ابعاد آن هستیم 
تا بتوانیم از طریق ویدئو کنفرانس ارتباط با محاکم قضایی 
برقرار شود و متهم یا شاکی دیگر به دادسرا مراجعه نکند و 
با حضور در همان کلانتری با قاضی پرونده خود صحبت 
کند و وضعیت شان همان جا تعیین تکلیف شود. شرفی 
درباره وضعیت اجرای این طرح نیز گفت: این طرح هنوز 
اجرایی نشده است و ما در حال انجام زیر ساخت های 
فناوری اطلاعاتی آن هستیم. علاوه بر آن به یک سری 
تجهیزات سخت افزاری نیاز است که ما برخی منابع آن را 
پیش بینی کرده ایم و امیدواریم با پشتیبانی مالی، بتوانیم 
این طرح را که منجر به صرفه جویی در منابع انسانی شده 
اجرایی کنیم زیرا درحفظ و صیانت حقوق شهروندان و 

همکاران ما موثر است.

...رسانه ها
عذرخواهی برای ۳ دقیقه ترک کار زودتر

یک شرکت ژاپنی از مشتریان خود به دلیل این که یک 
کارمند این شرکت زودتر از موقع، میزش را برای ناهار 
ترک کرده، عذرخواهی کرده  است. یک کارمند 64 ساله 
شرکت آب در شهر کوبه در غرب ژاپن در یک دوره زمانی 
هفت ماهه، ۲6 بار محل کارش را سه دقیقه زودتر از موعد 
ترک کرد که مدیران شرکت به این خاطر او را جریمه و از 
حقوق او کم کردند. کاربران شبکه های ژاپنی از این رفتار 
مدیران این شرکت انتقاد کرده اند. ساعات کاری بیش از 
حد در ژاپن یکی از عوامل اصلی بالا بودن میزان خودکشی 
در این کشور است.این شرکت گفته است قانون کار ژاپن 
کارمندان را موظف می کند، روی کار خود "متمرکز" شوند.

 شرکت چینی که بدون حتی یک کارمند  
کار می کند

روبات ها در آینده ای نزدیک به رقبایی جدی برای تصاحب 
شغل انسان ها تبدیل می شوند، زیرا آن ها بدون خطا و با 
سرعت بیشتری کار می کنند. شرکتی چینی در زمینه تجارت 
 )e-commerce( و فروش کالا برپایه تجارت الکترونیک
دارای انباری بزرگ برای نگهداری، بسته بندی و ارسال کالا 
به مشتریان است که درآن تنها روبات ها کار می کنند و تعداد 
نیرو های انسانی تقریبا صفر است. تنها چهار کارمند انسانی 
به نظارت بر روبات های خودکار مشغول هستند، این شرکت 
همچنین شبکه ای از هواپیما های بدون سرنشین را برای 
انتقال هوایی کالای خود راه اندازی کرده است. این غول 
بزرگ تجارت الکترونیک چینی، روزانه ۲۰۰ هزار سفارش 
راآماده می کند و تحویل مشتریان می دهد. کارشناسان اعلام 
کرده اند وظایفی که روبات ها به سرعت انجام می دهند، به 
استفاده از ۱8۰ کارمند بخش انبار نیاز دارد که احتمال 

خطای انسانی در بین آن ها وجود دارد.

...کنکور 
توزیع کارت ورود به جلسه آزمون 

سراسری ازامروز

مشاور عالی سازمان سنجش آموزش کشور گفت: 
ــون سراسری از  توزیع کــارت ورود به جلسه آزم
امروز یک شنبه ۳ تیر آغاز و تا پایان روز چهارشنبه 
6 تیر ادامه دارد. حسین توکلی گفت: داوطلبان 
با مراجعه به سایت سنجش آموزش کشور و با وارد 
کردن شماره سریال کارت اعتباری ثبت نام که 
عددی ۱۲ رقمی است، به همراه شماره شناسنامه 
یا وارد کردن شماره پرونده و کد پیگیری که عددی 
۱6 رقمی است، به همراه نام و نام خانوادگی و کد 
ملی و سریال شناسنامه می توانند یک نسخه پرینت 
از برگ راهنما و کارت شرکت در آزمون را تهیه کنند.

...آب 
 هلال احمر به موضوع کمبود آب 

ورود کرد

  رئیس جمعیت هلال احمر از ورود این نهاد 
به موضوع کمبود آب در کشور با اجرای پویش 
»نذر آب« خبر داد و گفت: خشکسالی می تواند 
از زلزله خطرناک تر باشد. پیوندی به ایرنا گفت: 
هلال احمر به کمک همکاران خود در استان 
ها، پویشی را به عنوان »نذر آب« در استان ها 
راه انــدازی می کند تا آثار خشکسالی کاهش 
ــوزش ها می  یابد. وی گفت: با بسیاری از آم
توان نحوه درست مصرف کردن آب را به مردم 
 آموزش داد که از گسترش خشکسالی در کشور 

جلوگیری شود.

...کارگران 
بیمه ۲۰۰ هزار نفر که کارگر 
ساختمانی نبودند، قطع شد

رئیس کانون کارگران ساختمانی و عضو کارگری 
مدیرعامل  گفت:  اجتماعی  تامین  امنای  هیئت 
سازمان تامین اجتماعی دستور داده است که بیمه 
۲۰۰ هزار نفر که کارگر ساختمانی نبوده اند، قطع 
شود و به جای آن ها اسامی کارگران ساختمانی واقعی 
وارد لیست شود.شوکت به ایلنا گفت: در مرحله اول 
تنها 8۳ هزار کارگر ساختمانی جایگزین می شوند. 
آقای نوربخش تاکید کرد  که کارگران واقعی هرچه 
سریع تر جایگزین متخلفان شوند که از این بابت تشکر 
می کنیم.  ثبت نام جدید تنها از طریق سامانه پالایش 

بیمه کارگران ساختمانی انجام می شود .

...سلامت 
 نیاز به 1۰۰فروند بالگرد برای 

امداد و نجات هوایی کشور

  مدیرعامل شرکت هلیکوپتری آوا سلامت گفت: 
شتاب بخشی به امداد و نجات در حوادث و انتقال 
فروند   ۱۰۰ نیازمند  کشور  سطح  در  بیماران 
ــداد و نجات در استان هــای مختلف  بالگرد ام
است. ولدخانی دیروز در مراسم راه اندازی پایگاه 
اورژانس هوایی گناباد افزود: سالانه حدود ۲۰ 
هــزار نفر براثر سوانح جان خود را از دست می 
دهند و 6۰۰ هزار نفر مجروح می شوند ومجموع 
میزان خسارت های ناشی از سوانح جاده ای در 
ایران طی این مدت ۲8 میلیارد دلار معادل حدود 

7 درصد تولید ناخالص ملی کشور است.

...نیش و نوش
    سیدصادق غفوریان  

نیش و نوش به رفتار های مطلوب و نامطلوب اجتماعی  می پردازد

هریک از ما...
»از کنار، تماشاگر بحث و جدلشان بودم. نفر اول به نفر دوم 
می گفت اگر این کار را انجام می دادی این اتفاق نمی افتاد. 
او هم می گفت، این کار به من ارتباط ندارد و جزو وظایف 
من نیست. نفر اول می گفت، حالا چه می شد این کار را 

انجام می دادی تا این فاجعه رخ نمی داد ...«.
بله او درســت می گفت، واقعا چه اتفاقی می افتاد اگر 
همکارش آن کار را انجام می داد که آسیب متوجه یک 
مجموعه نمی شد. ممکن است شخصی بگوید این کار 
تداخل در وظایف یکدیگر است که به نظر نمی رسد این 
گونه باشد چون با این »بی تفاوتی« یک مجموعه دچار 

آسیب شده اند.
خیلی از اوقــات در جامعه و زندگی روزمــره ممکن است 
ما نیز با چنین شرایطی روبه رو شویم. به نظر می رسد در 
میان برخی از ما نوعی »بی تفاوتی« به اتفاقات اطراف 
مان احساس می شود. البته که در کارزاری همچون زلزله 
کرمانشاه تمام مردم ایران برای کمک به هموطنانشان 

همدل و همنوا می شوند.
اما با نگاهی به اطرافمان خواهیم دید که ما برای بسیاری 
از امور کوچک و بزرگ روزمره به بلای بی تفاوتی گرفتار 
شده ایم. اگر شهروندی را می بینیم که رفتاری  خلاف آداب 
جامعه دارد، با بی تفاوتی از کنارش می گذریم یا با خودمان 
این گونه زمزمه می کنیم که »به او تذکر بدهم که چه شود« 
یا » به من ربطی نــدارد« یا »هرکس را در قبر خودش می 
گذارند« و این قبیل جملات و کلمات که مجموع این موارد، 
در جامعه کوهی از مشکلات و نارسایی های اجتماعی را به 

وجود می آورد.
اگر به این باور برسیم که هریک از ما مسئول رفتارهای فردی 
و اجتماعی خودمان هستیم و به انجام آن اهتمام ورزیم قطعا 
همین »جزء« ها به »کل« تبدیل و جامعه از آسیب های رفتاری 
دور می شود. پس بدانیم و باور کنیم که »هریک از ما«هستیم 

که جامعه ای بهتر و پویاتر را می سازیم.

زندگی در »قلعه گنج«

ــراف آن از محروم ترین  قلعه گنج و روستاهای اط
مناطق کشورمان واقع در جنوب استان کرمان است. 
همین موضوع باعث شد تا در سال ۱۳9۳ بنیاد 
علوی تمرکز خود را بر فعالیت در این منطقه بگذارد 
و بیمارستان، احیای  با ساخت خانه، کارخانه  و 
منابع طبیعی و تغییر الگوی کشت، آموزش های 
فنی وحرفه ای و ایجاد اشتغال و کوتاه کردن دست 
دلالان، تخصیص تسهیلات با شرایط ویژه و تقویت 
ــدود زیـــادی چهره  زیرساخت های آمــوزشــی تــا ح
محرومیت را از این منطقه بزداید. با این حال بسیاری 
از خانواده های این منطقه از امکانات اولیه بهداشتی 
زندگی محروم بوده و خطرهای بسیاری کودکان 

قلعه گنج را تهدید می کند.

...دریچه
در آمار ۲ ماهه امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل مشخص شد 

توقف رشد طلاق، افزایش رشد ازدواج
دانش پور- خبر توقف رشد طلاق در کشور از سال گذشته در 
رسانه ها مطرح شد و به نظر می رسد این روند همچنان ادامه 
دارد به نحوی که روز گذشته نیز رئیس سازمان ثبت اسناد 
و املاک کشور اعلام کرد: رشد فزاینده طلاق متوقف شده 
و بر اساس آمار رشد ٦ درصدی طلاق به یک درصد رسیده 
است. احمد تویسرکانی در نشستی  خبری به مناسبت 
فرارسیدن هفته قوه قضاییه  اظهار کرد: اکنون یکی از مسائل 
امیدوارکننده که در گذشته باعث نگرانی بود، روند کاهشی 
وقایع ازدواج  است که خوشبختانه در دوماهه امسال در 
مقایسه با مدت مشابه سال قبل رشد ٦ درصدی واقعه ازدواج 
را شاهد هستیم. این درحالی است که در گذشته شاهد 
رشد منفی بودیم. وی بدون آن که آماری در این خصوص 
ارائه کند، از توقف رشد فزاینده طلاق نیز خبر داد و گفت: 
بر اساس آمار، رشد 5 تا 6 درصدی طلاق طی دو ماه اخیر 
نسبت به مدت مشابه سال قبل ، به یک درصد رسیده است. 

پیگیری های ما در خصوص 
آمار ازدواج و طلاق طی دو 
ماه اخیر امسال و مقایسه 
ــا مـــدت مشابه سال  ب آن 
قبل از طریق سازمان ثبت 
ــوال به نتیجه نرسید و  اح

فقط سخنگوی سازمان ثبت احوال گفت، آمار مربوط به 
ازدواج و طلاق در سه ماه ابتدایی امسال به زودی اعلام می 
شود.البته درباره این موضوع چندی قبل مشاور وزیر رفاه 
اعلام کرد: یکی از دلایل افزایش نسبت طلاق به ازدواج، 

کاهش ازدواج است.  روزبه کردونی با اشاره به آن که ثبت 
۱74 هزار و 597 طلاق در سال 96 نسبت به ۱8۱ هزار 
و  49 طلاق در سال 95، کاهش 6.۳  درصــدی را نشان 
می دهد، اظهار کرد: مطالعات کمیته رصد مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
که بر اساس آمار سازمان ثبت احوال کشور صورت گرفته 
است نشان می دهد، برای اولین بار در دو دهه گذشته، رشد 
فزاینده و مستمر تعداد طلاق در کشور متوقف شده است. 
وی گفت: میانگین رشد نسبت طلاق به ازدواج در ۱۰ سال 
گذشته حدود 9 درصد بوده است که این میزان در سال 
96 از این میانگین بالا تراست، اما نمی توان ادعا کرد، رشد 
نسبت طلاق به ازدواج در سال 96 در تاریخ ثبت احوال ایران 
بی سابقه بوده است چرا که در سال های 9۳و 88 نیز میزان 
رشد نسبت طلاق به ازدواج از میانگین کشور بالا تر بوده 
است. برای نمونه در سال 88 رشد 7.۱۲درصدی نسبت 
طلاق نسبت به ازدواج تجربه 
شده است.  کردونی بیان کرد: 
ــل افــزایــش نسبت  یکی از دلای
طلاق به ازدواج، کاهش ازدواج 
است. وی گفت: بررسی ها نشان 
می دهد بین سال های 9۰ تا 96 در حالی که تعداد طلاق 
در کشور ۲۲ درصد افزایش داشت، تعداد ازدواج در کشور 
یافت. رئیس کمیسیون اجتماعی  ــد کاهش  ۳۰ درص
مجلس شورای اسلامی هم در این خصوص از فراهم نبودن 
زیرساخت های ازدواج جوانان انتقاد و اظهار کرد:  مشکلات 

اقتصادی و بیکاری مهم ترین عامل بی رغبتی جوانان به 
ازدواج است. سلمان خدادادی با بیان این که طی یک سال 
گذشته در برخی استان ها با توقف رشد طلاق روبه رو بوده 
ایم که جای خوشحالی دارد، افزود: با اقدامات مناسبی که 
در کشور انجام شد، در ۱۲ استان کشور با توقف رشد طلاق 

مواجه هستیم. از جمله در استان یزد به دلیل فرهنگ سازی، 
انجام مشاوره و توجه به مشکلات اقتصادی با توقف رشد 
طلاق روبه رو بوده ایم که می طلبد با رفع مشکلات اقتصادی 
و مشکلات سد راه ازدواج جوانان و زندگی زوجین برای  

توقف آمار طلاق و افزایش ازدواج در کل کشور گام برداریم.

خبر مرتبط
   

دفتر الکترونیک طلاق رونمایی شد

دفتر الکترونیک طلاق با حضور معاون قوه قضاییه و رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور دیروزرونمایی شد. 
به گزارش ایرنا، احمد تویسرکانی گفت: با افتتاح این سیستم دفاتر ثبت طلاق که تا پیش از این به روش سنتی و 
کاغذی انجام می شد، به صورت الکترونیک به ثبت واقعه طلاق خواهند پرداخت. وی مهم ترین ویژگی الکترونیکی 
ثبت طلاق را ثبت علل و عوامل طلاق بیان کرد و افزود: از این سیستم می توان علت وقوع طلاق را بررسی کرد و 
 تحلیل آماری از وضعیت موجود را ارائه داد که اقدام موثری برای ارائه خدمات دقیق تر و مناسبت تر به مردم است.

تویسرکانی همچنین به مزایای ثبت واقعه طلاق به صورت الکترونیک هم اشاره و تصریح کرد: این مزایا افزایش 
امنیت نگهداری اطلاعات و محرمانگی، تنظیم سند طلاق، جلوگیری از به وجود آمدن تناقض در تنظیم سند، 
افزایش سرعت دسترسی به همه اسناد طلاق تنظیم شده در دفترخانه های کل کشور و لزوم حضور و تایید هویت 

شهود در دفاتر طلاق است.

هشدار درباره آغاز دوباره نهضت سدسازی 
و نابودی روزافزون جنگل ها

استان  محیط زیست  حفاظت  ــان  ــازم س ــل  ک مــدیــر 
مازندران با گلایه از عملکرد برخی از مسئولان در قبال 
محیط زیست گفت: متاسفانه هم اکنون مجموعه وزارت 
نیرو در استان مازندران به دنبال این هستند که به هر 
قیمتی آب را تامین کنند و راحت ترین و کوتاه ترین راه را 

سدسازی می بینند.
در  که  براین  تاکید  با  کارنامی  ابراهیمی  حسینعلی 
سدسازی باید مطالعات و ضرورت های منطقه تعیین 
شود، به ایلنا یادآور شد: گاهی اوقات سدسازی برای 
تامین آب شرب است که لاجرم باید سد احداث شود، اما 
برای تامین آب در دیگر بخش ها مانند کشاورزی و صنعت 
باید به جای احداث سد آب را مدیریت کرد، نه این که به 
هر قیمتی آب را تامین کرد. متاسفانه هم اکنون مجموعه 
وزارت نیرو در استان مازندران به دنبال این هستند که به 
هر قیمتی آب را تامین کنند و راحت ترین و کوتاه ترین راه 

را سدسازی می بینند.
وی گفت: تاسیسات یک سد نه تنها ممکن اســت به 
صورت  مستقیم بر یک منطقه اثر منفی داشته باشد، 
بلکه غیرمستقیم و از طریق گردشگری غیرمتوازن نیز بر 
منطقه اثر می گذارد. در ساخت باید مابه ازای آن احیای 
جنگل را داشته باشیم. یک بار از مدیر آبفای منطقه 
پرسیدم که به ازای جنگل هایی که به دلیل سد سازی 
تخریب شده، چقدر جنگل احیا شده است و آن منطقه 

را به ما نشان دهید اما متاسفانه هیچ پاسخی نگرفتم.

وی با بیان این که یک نهضت سد سازی شروع شده است، 
افزود: وزارت نیرو حوضه آبخیز را رها کرده است و کار 
احیایی انجام نمی دهد، البته ممکن است وزارت نیرو 
مدعی باشد که آبخیزداری وظیفه منابع طبیعی است، 
اما وقتی وزارت نیرو منابع را از بین می برد، باید کار 
آبخیزداری را نیز انجام دهد یا هزینه را به منابع طبیعی 
بدهد تا آن ها کار آبخیزداری را انجام دهند. هم اکنون 
جنگل از بین رفته و قبل از این که کارهای آبخیزداری 
انجام شود همه خاک ها شسته شده و متاسفانه اکثر 
سدها با مشکل گل و لای مواجه شده اند و لایروبی سدها 
نیز در دستور کار نیست. معتقدم به جای این که منابع 
کشور را صرف سدسازی کنیم، بهتر است سدها را لای 
روبی کنیم تا هم منابع طبیعی و هم منابع اقتصادی 

کشور حفظ شود.

وجود یک میلیون زن بیوه در آمار ۳ 
میلیون زن سرپرست خانواده

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس با یادآوری وجود بیش از 
سه میلیون زن سرپرست خانوار در کشور، گفت: ایران در 
بین 4۰ کشور بیشترین تعداد زنان بیوه را به خود اختصاص 
داده است. به گزارش  مهر، محمد وحدتی هلان با یادآوری 
وجود بیش از سه میلیون زن سرپرست خانوار در کشور 
درباره افزایش تعداد آن ها هشدار داد و گفت: متاسفانه 
طلاق مهم ترین عامل افزایش تعداد زنان سرپرست  خانوار 
است و بی شک با افزایش آمار طلاق بر تعداد زنان سرپرست  
سرپرست خانوار نیز افزوده خواهد شد که این به عنوان 
زنگ خطری جدی به شمار می رود. نماینده مردم بستان 
آباد در مجلس با تاکید بر این که زنان سرپرست خانوار در 
معرض انواع آسیب های اجتماعی قرار دارند و نباید بدون 
حمایت رها شوند، افزود: عوامل اجتماعی مانند کاهش 
ازدواج، افزایش طــلاق، سوانح جــاده ای، فوت همسر 
و اعتیاد، در افزایش تعداد زنان سرپرست خانوار نقش 
زیــادی دارنــد؛ متاسفانه بر اساس آمارها میزان ازدواج 
های ثبت شده در سال 96 نسبت به سال 95، 8 درصد 
کاهش یافته است. این در حالی است که تعداد طلاق ها به 
۱75 هزار فقره رسیده که افزایش تعداد زنان مطلقه و زنان 
سرپرست خانوار را به دنبال داشته است. وی با یادآوری این 
که 7۱ درصد زنان سرپرست خانوار فرزند دارند، گفت: بر 
اساس آمارها 9۰ درصد این قشر ازدواج مجدد نمی کنند. 
این نماینده مردم در مجلس دهم، با یادآوری این که زنان 
سرپرست خانوار دارای فرزند نسبت به دیگر زنان سرپرست 

خانوار با مشکلات بیشتری مواجه هستند، تصریح کرد: این 
قشر زنان نسبت به دیگر زنان شانس کمتری برای ازدواج 
دارند و با مشکلات معیشتی زیادی مواجه هستند. وی با 
بیان وجود یک میلیون زن بیوه در کشور، افزود:  ایران در 
بین 4۰ کشور بیشترین تعداد زنان بیوه را به خود اختصاص 
داده است. وحدتی هلان با تاکید بر لزوم افزایش حمایت 
ها از زنان سرپرست خانوار و اشتغال زایی و توانمندسازی 
آن ها، با یادآوری اختصاص ۲۳۰ میلیارد تومان برای بیمه 
اجتماعی زنان سرپرست خانوار در بودجه 97، افزود: 
باید با وضع قوانین حمایتی مناسب حمایت لازم از زنان 
سرپرست خانوار و توانمندسازی آن ها را در دستور کار قرار 
دهیم.وی  فرهنگ سازی مناسب را در افزایش آمار ازدواج و 
کاهش طلاق و به تبع آن کاهش آمار زنان سرپرست خانوار 

موثر دانست .

واکنش معاون وزیر به دریافت شهریه  ۲۵ میلیون تومانی از والدین
 در برخی مدارس غیردولتی ناظرمستقر کردیم

ــر و رئیس ســازمــان مـــدارس غیردولتی و   مــعــاون وزی
مشارکت های مردمی آموزش و پرورش گفت: ناظران 
مقیم را در برخی مدارس غیردولتی مشخص و مستقر 
کردیم تا شهریه های اضافی دریافت شده را برگردانند. 
به گزارش ایلنا، مجتبی زینی وند درباره نحوه انتخاب 
ارزیابان و ناظران مقیم در مدارس غیردولتی گفت: برای 
انتخاب همه این افراد یک سری شرایط قرار دادیم، به 
عنوان مثال این افراد باید سطوحی از مدیریت را گذرانده، 
یا سابقه مدیریت مدرسه داشته یا به عنوان کارشناس در 
مناطق کار کرده باشند. همچنین این افراد باید در بحث 

ارزیابی نظارت، تسلط کافی داشته باشند.
رئیس سازمان مدارس غیردولتی و مشارکت های مردمی 
آموزش و پرورش ادامه داد: انتخاب بازرسان حدود یک 
ماه زمان برد تا در سراسر کشور افرادی را انتخاب کنیم 
که حتما شرایط لازم را برای نظارت در مدارس داشته 

باشند.
زینی وند در پاسخ به این ســوال که چرا پیشتر به فکر 
این مسئله نیفتاده اند تا شاید از وقوع برخی اتفاقات در 
مدارس جلوگیری به عمل آید؟ گفت:  حدود یک سال 
است که این کار را شروع کرده ایم. از همان روزی که ما 
آمدیم، دستورالعمل نظارت جامع را تدوین کردیم و در 
واقع تدوین این دستور العمل، تعیین ملاک ها و تدوین 

معیارهای ارزیابی کلی زمان می برد و در واقع کار باید به 
صورت کارشناسانه انجام می شد.

او افـــزود: پس از تدوین دستورالعمل نظارت جامع 
فرایندی را تعریف کردیم به این صورت که در مرحله 
اول موسس باید خودارزیابی داشته باشد. در مرحله 
دوم کارشناسان استان و منطقه باید نظارت کنند که آیا 
خودارزیابی موسس متناسب با واقعیت های موجود در 
مدرسه هست یا نیست، در واقع ما برای نظارت بر این 
سطح ارزیابی، یک ناظر مقیم گذاشتیم. معاون وزیر و 
رئیس سازمان مدارس غیردولتی و مشارکت های مردمی 
آموزش و پرورش اضافه کرد: پیشتر ما از طرف وزارتخانه 
افرادی را به استان های مختلف می فرستادیم، آن ها صبح 
به مدرسه مد نظر می رفتند و تا روز بعدی باز می گشتند. 
از این رو تصمیم گرفتیم برای این که ناظران مقیم حضور 
بیشتری داشته باشند از افــراد برجسته همان استان 
یعنی افــراد شاخص بومی به عنوان ناظر مقیم استان 
استفاده کنیم. کاری را که کارشناسان ما باید در منطقه 
انجام می دادند، حالا ناظران مقیم با فرصت بیشتر انجام 
می دهند. او ادامه داد: به این منظور اول دستورالعمل 
نظارت جامع را تدوین بعد سامانه نرم افزاری را تهیه 
کردیم و در واقع الان همه این فرایند در قالب سامانه 
نرم افزاری انجام می شود. سپس در سطح بعدی بخش 

عملیاتی کار را تعریف کردیم. بخش عملیاتی کار حضور 
ناظران به صورت مستمر در مدارس و مراکز غیردولتی 
است. این بسته کاملا کارشناسانه از مهر شروع و تعریف 
شد که به نظرم کار خیلی بزرگی هم انجام شده است. 
زینی وند همچنین درباره میزان محاسبه شهریه مدارس 
غیردولتی در مناطق مختلف تهران و استان های دیگر 
گفت: در بحث شهریه مبنا هزینه تمام شده است. زمانی 
که یک مدرسه چند برنامه اضافه تر دارد، ممکن است 
به خاطر این فوق برنامه ها شهریه اش بیشتر باشد. به 
تعبیری دیگر متناسب با آیتم هایی که برای شهریه در نظر 
گرفته ایم، مدرسه تعیین می شود. مدرسه ای که فضای 
مناسب تر، کلاس بزرگ تر و تجهیزات آموزشی بیشتری 

دارد، می تواند شهریه بیشتری بگیرد.
او در پاسخ به سوالی درباره دریافت هزینه های هنگفت 
در برخی مــدارس غیردولتی و در واکنش به دریافت 
شهریه ۲5 میلیون تومانی در یکی از مدارس گفت: به 
هیچ وجه مــدارس غیردولتی نمی توانند، این میزان 
شهریه را دریافت کنند. ما شهریه را اعلام کردیم. همین 
الان ناظران مقیم را در برخی مدارس مشخص و مستقر 
کردیم تا شهریه های اضافی گرفته شده را برگردانند و 
نتایج آن را هم در آینده به شما اعلام خواهم کرد. اتفاقا 

مناطق یک تا شش تهران هم ناظر مقیم دارند.

...اخبار
شهرداری کرج نام بولوار انرژی اتمی کرج 

رابه »مریم میرزاخانی« تغییر داد

دبیر کمیته نام گــذاری شهرداری کرج گفت که در صد 
ــذاری معابرشهری با  و پانزدهمین جلسه کمیته نــام گ
تغییر نام بولوار انرژی اتمی کرج به نام پروفسور و ریاضی 
دان "مریم میرزاخانی" تنها زن برنده مدال فیلدز جهان 
موافقت شد.  بنابرخبر ایسنا، سیدعلیرضا موسوی در 
این باره اظهار کرد: مرحومه میرزاخانی در سال 9۳ به 
سبب تحقیقاتش، برنده جایزه   فیلدز شد. جایزه  فیلدز 
معتبرترین نشان علمی ریاضیات است که هر چهار سال 
یک  بار به برترین دانشمندان علم ریاضی زیر 4۰ سال اعطا 
می شود. میرزاخانی اصالتا البرزی و نخستین زنی است 
که در جهان موفق به دریافت این جایزه شد. وی تصریح 
کرد: نام گذاری این بولوار زمینه این مهم را فراهم می کند 
که با حفظ یاد و خاطره این نابغه ریاضی، پیشرفت های 
اخیر کشور در حوزه علوم و فناوری که حاصل تلاش های 
دلسوزانه جامعه علمی و پژوهشی کشور است، در حافظه 
شهروندان ثبت و ماندگار شود. دبیر کمیته نام گذاری معابر 
شهری، افزود: نام گذاری معابر، بولوارها و خیابان ها با در 
نظر گرفتن شرایط جامعه، سنت ها، عادات اجتماعی و به 
خصوص در نظر گرفتن احساسات جامعه و مطابق با شرایط 

انجام می شود. 

اطلس جنایی برای شناسایی نقاط جرم 
خیز کشور تهیه شد

رئیس مرکز مطالعات و جرم شناسی معاونت اجتماعی و 
پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه گفت: اطلس جنایی به 
منظور شناسایی نقاط جرم خیز در کشور و انجام اقدامات 
پیشگیرانه موثر، تهیه شده است. به گزارش ایرنا، فرزاد 
جلیلیان دیروز در نشست خبری اظهار کرد: مرکز مطالعات 
و جرم شناسی معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم 
قوه قضاییه، داده های قضایی و پلیسی را جمع آوری و در 
سیستم اطلاعاتی پردازش می کند که این موضوع می تواند 

در کاهش جرم و دعاوی مثمر باشد. 
وی یکـی از وظایـف مهـم قـوه قضاییـه را اقـدام مناسـب 
بـرای پیشـگیری از وقوع جرم برشـمرد و افـزود: در همین 
زمینـه از سـال ۱۳89 بـا تاکیـدات رهبـر معظـم انقـلاب 
و تدبیـر رئیـس قـوه قضاییـه، معاونـت پیشـگیری از وقـوع 
جـرم قوه قضاییه تاسـیس شـد و فعالیـت خود را بـا رویکرد 
پیشـگیری از وقوع جرم آغاز کـرد. جلیلیـان ادامه داد: در 
سـاختار این معاونت همـه شـئون پیشـگیری از وقوع جرم 
ماننـد پیشـگیری هـای اولیـه و ثانویـه لحـاظ و بـه موضـوع 
پیشـگیری هـای فرهنگـی، اجتماعـی، مردمـی و وضعـی 

هـم توجه شـده اسـت.

تویسرکانی : رشد 5 تا 6 
درصدی طلاق طی دو ماه 

 اخیر نسبت به سال قبل 
 به یک درصد رسیده است


